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I.  Exposé introductif de M. Christophe De 

Beukelaer, premier coauteur de la proposition 

de résolution 

 

I.  Inleidende uiteenzetting van de heer 

Christophe De Beukelaer, eerste mede-indiener 

van het voorstel van resolutie 

M. Christophe De Beukelaer expose que les 

mouvements de jeunesse représentent 170.000 jeunes en 

Belgique. 10 % des jeunes sont membres d’un mouvement de 

jeunesse, ce qui fait de la Belgique un des pays avec le nombre 

de scouts par habitant le plus élevé, et Bruxelles compte plus 

de 130 unités scoutes. Ces jeunes exercent des valeurs chères 

à notre société : la solidarité, l’entraide, le respect, l’estime de 

soi, la débrouillardise. Ce sont des écoles de vie qui 

permettent à ces jeunes de se développer au niveau physique, 

mental et spirituel. Cela représente un atout majeur pour notre 

société et aussi pour notre Région, car au-delà de l’évolution 

de ces jeunes, notre capitale est un milieu urbain que ces 

jeunes apprennent à connaître et qui attire les scouts de tout 

le pays. Néanmoins,  certains écueils brident ce dynamisme 

du scoutisme en Belgique et à Bruxelles, notamment le 

manque de disponibilité des locaux et des lieux 

d’hébergement pour ces jeunes, une très faible collaboration 

avec les pouvoirs publics et des espaces verts peu connus dans 

l’espace urbain et moins présents qu’ailleurs. 

 

 

Cette proposition de résolution formule une série de 

recommandations pour tenter de répondre à cette demande. 

D’abord, en ce qui concerne l’hébergement, pour tenter 

d’avoir plus de lieux d’hébergement mais aussi en améliorer 

la qualité. En Wallonie, l’association Atouts-Camp et en 

Flandre Op Kamp donnent des labels aux lieux 

d’hébergement pour les mouvements de jeunesse et cela  

marche très bien. Ces associations délivrent un label de 

qualité payant, ce qui permet de financer l’asbl, et offre une 

garantie de qualité et d’un nombre de lieux suffisant. La 

présente proposition vise à créer à Bruxelles un organe 

similaire pour répondre à cette demande. 

 

Un autre problème concerne les rénovations de locaux, 

puisqu’énormément de locaux de mouvements de jeunesse en 

Région bruxelloise sont en très mauvais état. Il y a un vrai 

problème d’entretien des locaux, non pas par manque de 

volonté, mais par manque de financement. Les auteurs 

proposent de réduire la TVA à 6 % pour ces travaux de 

rénovation afin de lutter contre l’abandon et le délabrement 

de ces lieux d’hébergement. Cela permettra, comme pour 

l’habitat privé, de favoriser la rénovation, et d’avoir un impact 

positif pour le climat. 

 

Par rapport aux relations avec les pouvoirs publics, étant 

donné la plus-value sociétale des mouvements de jeunesse, la 

proposition recommande de créer une journée de rencontre 

avec les responsables de ces mouvement de jeunesse, ici  au 

Parlement, par exemple le 22 février à l’occasion de la 

journée de Baden-Powell, afin d’entamer ce dialogue et 

garder le contact. Vu l’impact sociétal de ces mouvements de 

jeunesse, il paraît important de maintenir ce dialogue avec les 

pouvoirs publics. 

 

Finalement, encore plus facile à mettre en œuvre, la 

cartographie des espaces verts à Bruxelles. Elle a déjà été 

réalisée par Bruxelles Environnement en 2017, mais il serait 

De heer Christophe De Beukelaer legt uit dat de 

Belgische jeugdbewegingen 170.000 jongeren tellen. Ruim 

10 % van de jongeren is lid van een jeugdbeweging. België 

komt hierdoor op de lijst van de landen met de meeste scouts 

per inwoner en Brussel telt meer dan 130 scoutsgroepen. Deze 

jongeren leren de waarden die onze samenleving dierbaar 

zijn: solidariteit, wederzijdse hulp, respect, zelfrespect, 

zelfredzaamheid. Het zijn levensscholen waardoor deze 

jongeren zich fysiek, mentaal en spiritueel kunnen 

ontwikkelen. Dit is een grote troef voor onze samenleving en 

ook voor ons gewest, want naast de ontwikkeling van deze 

jongeren is onze hoofdstad een stedelijke omgeving die deze 

jongeren leren kennen en die scouts uit het hele land aantrekt. 

Toch zijn er een aantal belemmeringen die een domper zetten 

op de scoutingdynamiek in België en Brussel, en dit zijn met 

name het gebrek aan beschikbaarheid van lokalen en 

verblijfplaatsen voor deze jongeren, een zeer beperkte 

samenwerking met de overheid en groene ruimtes die weinig 

gekend zijn in het stadsweefsel en minder talrijk zijn dan 

elders.  

 

Dit voorstel van resolutie doet een reeks aanbevelingen 

om te pogen aan deze vraag te voldoen. Vooreerst moeten er  

meer verblijfplaatsen komen en moet de kwaliteit ervan 

verbeterd worden. De verenigingen “Atouts-Camp” in 

Wallonië en “Op Kamp” in Vlaanderen geven labels aan 

verblijfplaatsen voor jeugdbewegingen en dit werkt heel 

goed. Deze verenigingen geven een kwaliteitslabel af 

waarvoor een vergoeding wordt gevraagd, die bijdraagt aan 

de financiering van de vzw en een garantie biedt voor 

kwaliteit en voldoende plaatsen. Dit voorstel beoogt de 

oprichting van een soortgelijke instantie in Brussel om aan 

deze vraag te voldoen. 

 

Een ander probleem betreft de renovatie van lokalen, 

aangezien vele jeugdbewegingslokalen in het Brussels 

Gewest in zeer slechte staat verkeren. Het onderhoud van de 

lokalen is problematisch, dit komt niet door een gebrek aan 

wil, maar door een gebrek aan financiële middelen. De 

indieners stellen voor om de btw voor deze renovatiewerken 

te verlagen tot 6% om de leegstand en verloedering van deze 

verblijfplaatsen tegen te gaan. Net als bij particuliere 

woningen zal dit aanzetten tot renovatie en tegelijkertijd een 

positief effect hebben op het klimaat. 

 

Op het vlak van de betrekkingen met de overheid en gelet 

op de maatschappelijke meerwaarde van jeugdbewegingen, 

wordt in het voorstel aanbevolen een ontmoetingsdag met de 

leiders van deze jeugdbewegingen in te stellen, hier in het 

parlement, bijvoorbeeld op 22 februari ter gelegenheid van de 

Baden-Powell Day met als bedoeling een dialoog op gang te 

brengen en de contacten te onderhouden. Gelet op de 

maatschappelijke impact van deze jeugdbewegingen lijkt het 

belangrijk om deze dialoog met de overheid te houden. 

 

Tot slot, en dat is zelfs nog makkelijker uit te voeren, is 

het in kaart brengen van de groene ruimten in Brussel. In 2017 

bracht Leefmilieu Brussel ze reeds in kaart, maar het zou 
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intéressant de la remettre à jour parce qu’aujourd'hui, ce sont 

toujours les mêmes espaces verts qui sont utilisés par les 

mouvements de jeunesse, ce qui génère une surcharge qui 

n’est bonne ni pour les jeunes ni pour ces espaces verts. 

 

Toutes ces propositions permettraient non seulement 

d’entamer ce dialogue et cette co-construction avec le secteur 

des mouvements de jeunesse, mais aussi de leur accorder une 

véritable place dans notre société et de faire de Bruxelles un 

lieu d’attraction pour ces jeunes : avec la solution 

d’hébergement proposée, ils pourraient accéder plus 

facilement à notre capitale et faire leurs activités dans un 

milieu urbain, suscitant une envie de connaître Bruxelles. 

Cela permettrait de développer notre rayonnement mais aussi 

pour eux de vivre une autre expérience qu’en forêt ou dans les 

champs. 

 

interessant zijn om ze te actualiseren, want de 

jeugdbewegingen trekken altijd naar dezelfde groene ruimtes. 

Hierdoor ontstaat een overbelasting die noch de jongeren, 

noch deze groene ruimtes ten goede komt. 

 

Al deze voorstellen zouden ons niet alleen in staat stellen 

om deze dialoog en co-constructie met de sector van de 

jeugdbewegingen op gang te brengen, maar ook om hen een 

echte plaats in onze samenleving te geven en van Brussel een 

aantrekkingspool voor deze jongeren te maken: met de 

voorgestelde verblijfsoplossing zouden ze onze hoofdstad 

gemakkelijker kunnen bereiken en hun activiteiten in een 

stedelijke omgeving kunnen uitoefenen. Hierdoor wordt de 

belangstelling voor Brussel gewekt. Dit zou onze uitstraling 

vergroten, maar hen ook een andere ervaring geven dan in het 

bos of op de velden. 

 

 

II. Discussion générale  
 

II. Algemene bespreking 

 
 

Mme Nadia El Yousfi relève que la proposition de 

résolution concerne le scoutisme et, de manière générale, les 

activités en faveur des jeunes. Si le groupe socialiste partage 

l’intérêt pour les valeurs de solidarité, d’inclusion et d’égalité 

sur lesquelles repose le scoutisme, il ne votera cependant pas 

en faveur de cette proposition de résolution. En effet, 

contrairement à la Fédération Wallonie-Bruxelles, la Région 

de Bruxelles-Capitale ne dispose pas des compétences 

directes pour favoriser le développement du scoutisme ou des 

activités en faveur des jeunes. 

 

En ce qui concerne la demande de création d’une 

association bruxelloise collaborant avec ses homologues 

wallon et flamand et chargée de prospecter au sein des 19 

communes afin de trouver de nouveaux bâtiments collectifs 

pour héberger des scouts, le groupe PS comprend l’intérêt 

pour la Région de Bruxelles-capitale de promouvoir ces 

centres d’intérêt culturel, ces espaces verts et ces 

infrastructures à travers une présence renforcée d’activités 

scoutes sur son territoire. Cependant, la gestion des bâtiments 

collectifs  relève de la compétence communale. 

 

En outre, la demande d’instauration d’un conseil de la 

jeunesse, où seront notamment représentés les mouvements 

de jeunesse, ne relève pas non plus des compétences directes 

de la Région. Toutefois, le groupe PS reconnaît l’importance 

de favoriser la participation des jeunes à la vie démocratique 

et encourage les communes à instaurer des conseils 

consultatifs de jeunes. 

 

Enfin, en ce qui concerne la demande de favoriser 

fiscalement les organisations de jeunesse en leur permettant 

de bénéficier d’une TVA réduite à 6 % pour la rénovation de 

leurs locaux, cette mesure relève de la compétence fédérale. 

Pour toutes ces raisons, le groupe PS ne votera pas en faveur 

de ce texte. 

 

M. John Pitseys explique qu’un attachement au 

scoutisme – ce qui est son cas –  ne vaut pas forcément un 

attachement personnel au texte des Engagés. Tout d’abord, 

comme l’a rappelé l’oratrice précédente, la Région de 

Bruxelles-Capitale ne dispose pas des compétences directes 

 

Mevrouw Nadia El Yousfi merkt op dat het voorstel van 

resolutie betrekking heeft op scouting en op jeugdactiviteiten 

in het algemeen. Hoewel de socialistische fractie het belang 

deelt van de waarden van solidariteit, inclusie en gelijkheid 

waarop scouting gebaseerd is, zal zij niet voor dit voorstel van 

resolutie stemmen. In tegenstelling tot de Federatie Wallonië-

Brussel beschikt het Brussels Hoofdstedelijk Gewest immers 

niet over rechtstreekse bevoegdheden om de ontwikkeling 

van scouting of jeugdactiviteiten te bevorderen. 

 

 

Met betrekking tot het verzoek tot oprichting van een 

Brusselse vereniging die samenwerkt met haar Waalse en 

Vlaamse tegenhangers en die in de 19 gemeenten op zoek gaat 

naar nieuwe collectieve gebouwen om scouts te huisvesten, 

heeft de PS-fractie begrip voor het belang van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest om deze centra van cultureel belang, 

deze groene ruimten en deze infrastructuren te promoten door 

een versterkte aanwezigheid van scoutsactiviteiten op zijn 

grondgebied. Het beheer van collectieve gebouwen is echter 

een gemeentelijke bevoegdheid. 

 

Bovendien valt het verzoek om een jeugdraad op te 

richten, waarin de jeugdbewegingen vertegenwoordigd zullen 

zijn, ook niet onder de rechtstreekse bevoegdheid van het 

gewest. De PS-fractie erkent echter het belang om de 

deelname van jongeren aan het democratische leven te 

bevorderen en moedigt de gemeenten aan om adviesraden 

voor jongeren op te richten. 

 

Wat ten slotte het verzoek betreft om jeugdorganisaties 

fiscaal te bevoordelen door hen te laten genieten van een 

verlaagd btw-tarief van 6% voor de renovatie van hun 

lokalen, valt deze maatregel onder de federale bevoegdheid. 

Om al deze redenen zal de PS-fractie niet voor deze tekst 

stemmen. 

 

De heer John Pitseys legt uit dat een gehechtheid aan 

scouting - wat zijn geval is - niet noodzakelijk persoonlijke 

steun voor de tekst van Les Engagés betekent. Om te 

beginnen heeft het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, zoals de 

vorige spreekster al aangaf, geen rechtstreekse bevoegdheden 
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pour favoriser le développement du scoutisme, contrairement 

à  la Fédération Wallonie-Bruxelles. 

 

En ce qui concerne la création d’une association 

bruxelloise chargée de prospecter au sein des 19 communes 

des lieux de camp, il existe déjà une asbl « Atouts-Camp », 

subventionnée par  la Fédération Wallonie-Bruxelles, qui 

labellise les endroits de camp principalement en Wallonie. 

D’une part, elle serait parfaitement à même de s’occuper des 

lieux de camps sur le territoire bruxellois et, d’autre part, si 

elle ne le fait pas, c’est parce qu’il y a moins de demandes de 

camps sur Bruxelles par rapport aux campagnes wallonnes. 

La création d’une association bruxelloise n’est pas la solution, 

vu que cette association existe déjà. Il conviendrait d’abord 

de voir avec cette association si elle estime qu’il y a un besoin. 

Du côté néerlandophone, Op Kamp offre un service 

comparable. 

 

Ensuite, s’agissant d’instaurer au sein de la Région 

bruxelloise un conseil de la jeunesse qui se réunirait une fois 

par an et où seraient représentés notamment les mouvements 

de jeunesse,  des structures telles que le forum des jeunes, 

porte-parole officiel des jeunes âgés entre 16 et 30 ans, 

existent déjà et remplissent leur office. À nouveau, créer un 

office de la jeunesse uniquement pour traiter des endroits de 

camp n’est pas nécessaire. Par ailleurs, si cette écoute des 

jeunes par rapport au scoutisme représente un chantier 

déterminant, une rencontre par an est-elle suffisante ? Pour 

ces raisons, le groupe Ecolo estime que ce texte n’est pas mûr 

pour être adopté par le Parlement. 

 

Mme Cieltje Van Achter partage le constat selon lequel 

il est souvent difficile d’avoir des locaux pour les scouts. Elle 

ne comprend cependant pas pourquoi Les Engagés ont déposé 

ce texte au Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale 

alors qu’ils s’agit de compétences communautaires. En outre, 

des institutions s’occupent déjà spécifiquement de cette 

thématique, comme De Ambrassade du côté flamand avec Op 

Kamp. Ambrassade a aussi des sièges à Bruxelles. Par 

conséquent, l’intervenante ne soutiendra pas ce texte parce 

qu’il n’est pas à sa place. Cela ne signifie pas qu’elle ne 

soutient pas les mouvements de jeunesse. D’ailleurs, cette 

problématique est régulièrement abordée dans la Commission 

communautaire flamande ou au Parlement flamand. Il faut 

encourager la tenue de camps scouts, mais au niveau 

compétent.  

 

Mme Latifa Aït Baala, rejoignant les remarques des 

orateurs précédents, concède que ce texte présente des 

avantages tant pour les mouvements de jeunesse que pour la 

Région. Cependant, une série de demandes ne relèvent pas 

des compétences de la Région mais de la Communauté, où 

des dispositions sont prises par la ministre Glatigny. 

L’intervenante regrette que cette proposition de résolution n’y 

fasse pas référence. Elle en souligne quelques-unes qui 

répondent aux préoccupations de la proposition de résolution. 

 

En matière de soutien financier, un appel à projets qui vise 

à soutenir les travaux de rénovation et de mise en conformité 

des infrastructures susceptibles d’accueillir des séjours 

organisés par les mouvements de jeunesse, tels que les camps, 

a été validé. Des travaux d’amélioration de la qualité de 

l’accueil des lieux de séjour en termes d’hygiène sont prévus 

om de ontwikkeling van scouting te bevorderen, in 

tegenstelling tot de Federatie Wallonië-Brussel. 

 

Wat de oprichting van een Brusselse vereniging betreft die 

belast is met de prospectie van kampplaatsen in de 

19 gemeenten, bestaat er al een vzw "Atouts-Camp", 

gesubsidieerd door de Federatie Wallonië-Brussel, die 

voornamelijk in Wallonië kampplaatsen labelt. Enerzijds zou 

zij perfect in staat zijn om de kampplaatsen op het Brusselse 

grondgebied te beheren en anderzijds, als zij dat nu niet doet, 

is dat omdat er in Brussel minder aanvragen voor 

kampplaatsen zijn dan op het Waalse platteland. De 

oprichting van een Brusselse vereniging is niet de oplossing, 

aangezien deze vereniging al bestaat. Het zou verstandig zijn 

om eerst bij deze vereniging te informeren of er behoefte aan 

is. Aan Nederlandstalige zijde biedt “Op Kamp" een 

vergelijkbare service. 

 

Vervolgens, wat de oprichting van een jeugdraad in het 

Brussels Gewest betreft die eenmaal per jaar zou bijeenkomen 

en waarin onder meer jeugdbewegingen vertegenwoordigd 

zijn, bestaan er reeds structuren zoals het Jongerenforum, de 

officiële spreekbuis van jongeren tussen 16 en 30 jaar en zij 

vervullen hun functie. Nogmaals, het is niet nodig een 

jeugddienst op te richten die enkel op zoek gaat naar 

kampplaatsen. Bovendien, als luisteren naar jongeren met 

betrekking tot scouting een belangrijke taak is, is één 

bijeenkomst per jaar dan wel voldoende? Om deze redenen is 

de Ecolo-fractie  van mening dat deze tekst niet rijp is voor 

aanneming door het parlement. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter is het eens met de 

opmerking dat het vaak moeilijk is om lokalen te vinden voor 

de scouts. Zij begrijpt echter niet waarom de fractie Les 

Engagés deze tekst in het parlement van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest heeft ingediend, terwijl het om een 

gemeenschapsbevoegdheid gaat. Bovendien zijn er al 

instellingen die zich specifiek met deze kwestie bezighouden, 

zoals De Ambrassade aan Vlaamse zijde met Op Kamp. De 

Ambrassade heeft ook kantoren in Brussel. Zij zal deze tekst 

dus niet steunen omdat de tekst niet op zijn plaats is. Dit 

betekent niet dat zij de jeugdbewegingen niet steunt. 

Bovendien wordt dit onderwerp regelmatig besproken in de 

Vlaamse Gemeenschapscommissie of het Vlaams Parlement. 

Scoutskampen moeten worden aangemoedigd, maar wel op 

het bevoegde niveau. 

 

Mevrouw Latifa Aït Baala sluit zich aan bij de 

opmerkingen van de vorige sprekers en beaamt dat deze tekst 

zowel voor de jeugdbewegingen als voor het gewest 

voordelen biedt. Een aantal verzoeken valt echter niet onder 

de bevoegdheid van het gewest, maar onder die van de 

gemeenschap, waar minister Glatigny regelingen treft. Zij 

betreurt het dat dit voorstel van resolutie daar niet naar 

verwijst. Zij belicht er enkele van die tegemoetkomen aan de 

bezorgdheden van het voorstel van resolutie. 

 

Op het gebied van financiële steun is er een projectoproep 

goedgekeurd ter ondersteuning van de renovatie- en 

aanpassingswerken van infrastructuren die onderdak zouden 

kunnen bieden aan door jeugdbewegingen georganiseerde 

verblijven, zoals kampen. De werken ter verbetering van de 

kwaliteit van de ontvangst van de verblijfplaatsen op het 
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à hauteur de 1.250.000 euros, avec une subvention qui 

s’élèvera à un montant maximum 20.000 euros par an par lieu 

d’implantation ou d’activité des groupes locaux pour les 

années 2022 et 2023. 

 

En ce qui concerne le renforcement de l’encadrement, 

avec l’exigence d’un certificat de bonne vie et mœurs pour les 

encadrants, les animateurs devront présenter ce certificat. Il 

est également prévu que l’asbl Atouts-Camp renforce son 

action de labellisation via une convention ainsi que les 

démarches de sensibilisation aux différentes possibilités de 

sites susceptibles d’accueillir des camps, ce qui comprend 

l’identification d’endroits de camp situés dans des zones 

moins souvent plébiscitées afin d’offrir un plus large éventail 

de sites potentiels. 

 

À propos du conseil de la jeunesse, il en existe déjà un, le 

forum jeunesse sous sa nouvelle mouture avec des dispositifs 

qui répondent déjà aux préoccupations du déposant. C’est la 

raison pour laquelle le groupe MR ne soutiendra pas la 

proposition de résolution mais s’abstiendra.  

 

M. Luc Vancauwenberge apprécie l’idée de cette 

proposition de résolution d’aide aux jeunes et aux 

organisations de jeunesse, parce qu’il s’agit d’une des 

catégories les plus oubliées lors de la pandémie. Le PTB 

soutient cette idée, toutefois il ne comprend pas pourquoi 

l’auteur limite son texte aux scouts et ne l’étend pas à 

l’ensemble des organisations de jeunesse. 

 

M. Emmanuel De Bock rappelle qu’il y a déjà eu des 

propositions en faveur du scoutisme, notamment celle de M. 

Cerexhe visant à accorder la gratuité à tous les scouts sur 

réseau de la STIB pendant leurs activités. DéFI a amené la 

gratuité pour tous, en raison de sa vision de ne pas juste 

défendre une communauté de jeunes par rapport à une autre, 

mais avec une approche beaucoup plus globale de la société. 

C’est peut-être le défaut de la présente proposition : elle fait 

la part belle au scoutisme, en oubliant des acteurs de terrain 

qui s’investissent pour la jeunesse au sens large (sport, 

musique, art) et ne se retrouvent pas dans cette proposition. 

Outre les compétences qui concernent plutôt la Communauté 

française, cela vaut la peine de réécrire ce texte, de l’amender 

et le déposer plutôt à la Communauté ou au Fédéral pour la 

réduction de la TVA. 

 

 

 

À cet égard, l’orateur fait part de sa surprise d’apprendre 

l’existence d’un problème de TVA pour des lieux servant aux 

activités des scouts. Des aménagements sont prévus dans 

l’aide à la jeunesse, et les établissements d’utilité publique 

sont exemptés, ce qui permet des aides ou subsides 

complémentaires. Souvent, les scouts utilisent des bâtiments 

publics ou paroissiaux. L’orateur souhaite être informé de la 

question afin de la relayer auprès des députés fédéraux DéFI, 

pour avoir une vision globale et atteindre l’objectif visé, voire 

déposer un texte en cas de problème spécifique pour ces lieux. 

 

 

 

Il est également important dans une telle proposition de 

résolution de cerner le coût qu’elle engendre pour la Région 

gebied van hygiëne zijn gepland voor een bedrag van 

1.250.000 euro, met een subsidie van maximaal 20.000 euro 

per jaar per vestigingsplaats of activiteit van plaatselijke 

groepen voor de jaren 2022 en 2023. 

 

Wat de versterking van de begeleiding betreft, zullen de 

begeleiders een certificaat van goed gedrag en zeden moeten 

voorleggen. Het is ook de bedoeling dat de vzw Atouts-Camp 

haar labelactie kracht bijzet via een overeenkomst en de 

stappen die worden ondernomen om de verschillende 

mogelijkheden van locaties die kampen kunnen herbergen 

onder de aandacht te brengen. Dit veronderstelt de 

identificatie van kampplaatsen in minder populaire gebieden 

om een breder scala aan potentiële locaties aan te bieden.  

 

 

Wat de jeugdraad betreft, die bestaat al in de nieuwe 

gedaante van het jongerenforum, met kenmerken die al 

tegemoetkomen aan de bezorgdheden van de indiener. 

Daarom zal de MR-fractie het voorstel van resolutie niet 

steunen, maar zich van stemming onthouden.  

 

De heer Luc Vancauwenberge stelt het idee van dit 

voorstel van resolutie om jongeren en jeugdorganisaties te 

helpen op prijs, omdat dit een van de categorieën is die tijdens 

de pandemie het meest zijn vergeten. De PTB-fractie steunt 

dit idee, maar begrijpt niet waarom de indiener zijn tekst 

beperkt tot de scouts en niet uitbreidt tot alle 

jeugdorganisaties. 

 

De heer Emmanuel De Bock herinnert eraan dat er al 

voorstellen ten gunste van de scoutsbewegingen zijn gedaan, 

zoals dat van de heer Cerexhe om alle scouts op het MIVB-

net gratis te laten reizen tijdens hun activiteiten. De DéFI-

fractie is dan met het gratis vervoer voor iedereen gekomen, 

vanwege haar visie om niet de belangen van een enkele 

jongerengemeenschap te behartigen, maar wel om een veel 

globalere benadering van de maatschappij te verdedigen. Dat 

is misschien de tekortkoming van het huidige voorstel: het 

geeft de scouting een ereplaats, terwijl het de actoren op het 

terrein vergeet die zich bezighouden met de jeugd in de 

breedste zin van het woord (sport, muziek, kunst) en zich niet 

in dit voorstel terugvinden. Afgezien van de bevoegdheden 

die de Franse Gemeenschap aangaan, is het de moeite waard 

deze tekst op het vlak van de btw-verlaging te herschrijven, 

te amenderen en voor te leggen aan de Gemeenschap of de 

federale regering. 

 

In dit verband is de spreker verbaasd te vernemen dat er 

een btw-probleem is voor plaatsen die gebruikt worden voor 

scoutingactiviteiten. Er zijn mogelijkheden binnen de 

jeugdbijstand en openbare nutsbedrijven zijn vrijgesteld, 

waardoor extra steun of subsidies gegeven kunnen worden. 

Scouts maakten vaak gebruik van openbare of parochiële 

gebouwen. De spreker wenst op de hoogte te worden gebracht 

van de kwestie om deze door te geven aan de federale 

parlementsleden van de DéFI-fractie, om een globale visie te 

hebben en het gewenste doel te bereiken, of zelfs om een tekst 

in te dienen in geval van een specifiek probleem voor deze 

plaatsen. 

 

Het is ook belangrijk dat in een dergelijk voorstel van 

resolutie de kosten voor het gewest om het gewenste doel te 
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afin d’atteindre l’objectif visé. L’orateur ne peut apporter son 

soutien sans être informé de  l’impact financier. 

 

 

M. Arnaud Verstraete explique que Groen soutient tous 

les mouvements de jeunesse, grande tradition en Belgique 

dans le développement des jeunes. Il constate que le texte vise 

un seul mouvement de jeunesse et non tous. Plus 

fondamentalement, il rejoint ce qui a déjà été dit : ce texte, 

encore imparfait, ne relève pas des compétences de la Région 

bruxelloise. Les structures souhaitées existent déjà et 

pourraient fonctionner comme organe de dialogue. Enfin, 

l’orateur doute que la réduction de la TVA soit la mesure la 

plus adaptée pour les mouvements de jeunesse qui ne sont pas 

propriétaires des bâtiments qu’ils utilisent, mais les louent à 

un tarif préférentiel. Vu le défaut de compétence de la Région 

et le caractère imparfait du texte, Groen ne le soutiendra pas.  

 

M. Christophe De Beukelaer ne partage pas les critiques 

à propos de la compétence dans le sens où les points présentés 

entrent précisément dans les compétences régionales. Il ne 

s’agit pas de soutien au scoutisme en général, mais là où la 

Région bruxelloise a des compétences : l’image de Bruxelles, 

l’environnement pour les espaces verts, le logement, le 

tourisme et l’économie. La cartographie des espaces verts, 

rencontrer et rentrer en dialogue avec les députés de manière 

régulière et structurée avec des personnes qui exercent un rôle 

majeur sur l’évolution des jeunes à Bruxelles rentre dans les 

compétences de la Région. 

 

 

Par rapport au coût, il est presque nul, s’agissant de 

rencontres, de cartographier des espaces verts, ce qui rentre 

dans les missions de Bruxelles Environnement. Par rapport à 

l’asbl Atouts-Camp et à Op Kamp, qui  sont mentionnés dans 

la résolution, la question n’est pas de créer une nouvelle 

association, mais de susciter la création d’une branche 

bruxelloise d’une de ces associations, de demander au 

Gouvernement de prendre les contacts et de mobiliser les 

ressources pour le faire. Sans endroits de camp convenables 

et répertoriés, il n’y aura pas de demande de la part des  

mouvements scouts. Cette demande a été co-construite avec 

les mouvements de jeunesse. 

 

Pourquoi seulement le scoutisme et pas toutes les 

organisations de jeunesse ? Il faut regarder au niveau du 

financement. Le scoutisme n’est pas le mouvement le plus 

financé (manque de personnel à temps plein, de locaux…). En 

outre, il y a des besoins spécifiques, parce que les activités ne 

sont pas les mêmes dans toutes les associations de jeunesse. 

Forcément, ce texte est incomplet puisqu’il ne touche que les 

compétences de la Région. D’autres aspects se discutent au 

niveau de la Fédération Wallonie-Bruxelles. 

 

 

M. Emmanuel De Bock relève que le déposant affirme 

que le coût est quasi nul, mais il a omis de répondre à la 

question sur la réduction de la TVA. 

 

M. Christophe De Beukelaer admet, faute de données, 

ne pas avoir réalisé de calcul pour la réduction de la TVA. 

Mais cela serait infime par rapport aux rénovations dans 

l’habitat privé. 

bereiken, duidelijk worden vermeld. De spreker kan zijn steun 

niet geven zonder op de hoogte te zijn van de financiële 

gevolgen. 

 

De heer Arnaud Verstraete legt uit dat Groen alle 

jeugdbewegingen steunt, een grote traditie in België op het 

gebied van de ontwikkeling van de jongeren. Hij merkt op dat 

de tekst gericht is op één jeugdbeweging en niet op allemaal. 

Meer fundamenteel sluit hij zich aan bij wat reeds gezegd is: 

deze nog onvolmaakte tekst valt niet onder de bevoegdheid 

van het Brussels Gewest. De gewenste structuren bestaan al 

en kunnen als overlegorgaan fungeren. Tot slot betwijfelt hij 

of de btw-verlaging de meest geschikte maatregel is voor 

jeugdbewegingen die geen eigenaar zijn van de gebouwen die 

zij gebruiken, maar deze tegen een voorkeurtarief huren. 

Gelet op de onbevoegdheid van het gewest en de 

onvolledigheid van de tekst, zal Groen de tekst niet steunen. 

 

De heer Christophe De Beukelaer is het niet eens met de 

kritiek inzake de bevoegdheid in die zin dat de voorgelegde 

punten precies binnen de gewestelijke bevoegdheden vallen. 

Het betreft geen steun voor scouting in het algemeen, maar 

wel daar waar het Brussels Gewest bevoegdheden heeft: het 

imago van Brussel, het leefmilieu op het vlak van groene 

ruimtes, de huisvesting, het toerisme en de economie. Het in 

kaart brengen van groene ruimtes, het regelmatig en 

gestructureerd ontmoeten van en in dialoog treden met 

parlementsleden met mensen die een belangrijke rol spelen in 

hoe jongeren zich in Brussel ontwikkelen, dit alles valt onder 

de bevoegdheid van het gewest. 

 

De kosten zijn bijna onbestaande, aangezien het gaat om 

ontmoetingen en het in kaart brengen van groene ruimten, wat 

onder de bevoegdheid van Leefmilieu Brussel valt. Wat de in 

de resolutie genoemde vzw's Atouts-Camp en Op Kamp 

betreft, gaat het er niet om een nieuwe vereniging op te 

richten, maar wel om de oprichting van een Brusselse afdeling 

van een van deze verenigingen aan te moedigen, en de 

regering te vragen contacten te leggen en de middelen 

daarvoor vrij te maken. Zonder geschikte en 

geïnventariseerde kampplaatsen zal er geen vraag zijn van de 

scoutsbewegingen. Dit verzoek heeft samen met de 

jeugdbewegingen vorm gekregen. 

 

Waarom alleen de scouts en niet alle andere 

jeugdbewegingen? Men moet op het niveau van de 

financiering kijken. De scoutsbeweging is niet de meest 

gefinancierde beweging (gebrek aan voltijds personeel, 

lokalen enz.). Bovendien zijn er specifieke behoeften, omdat 

de activiteiten niet in alle jeugdorganisaties dezelfde zijn. 

Uiteraard is deze tekst onvolledig, omdat hij alleen betrekking 

heeft op de bevoegdheden van het gewest. Andere aspecten 

worden besproken op het niveau van de Federatie Wallonië-

Brussel. 

 

De heer Emmanuel De Bock merkt op dat de indiener 

verklaart dat de kosten bijna onbestaande zijn, maar hij geeft 

geen antwoord op de vraag over de btw-verlaging. 

 

De heer Christophe De Beukelaer geeft toe dat hij bij 

gebrek aan gegevens geen berekening van de btw-verlaging 

heeft gemaakt. Het bedrag zou gering zijn in vergelijking met 

de renovaties in particuliere woningen. 



A-153/2 – 2022/2023 7 A-153/2 – 2022/2023 

 

 

Mme Cieltje Van Achter se demande, puisque le 

déposant a discuté avec des mouvements de jeunesse, si les 

préoccupations sont les mêmes du côté francophone et du côté 

néerlandophone. Elle ne comprend toujours pas les raisons 

qui ont conduit les auteurs à déposer ce texte à la Région. 

 

M. Christophe De Beukelaer répond que ce sont des 

matières pour lesquelles la Région exerce des compétences et 

que d’autres aspects se discutent au niveau de la 

Communauté. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter vraagt zich af, aangezien 

de indiener met jeugdbewegingen heeft gesproken, of de 

zorgen aan Franstalige en Nederlandstalige zijde dezelfde 

zijn. Zij begrijpt nog steeds niet waarom de indieners deze 

tekst aan het gewest hebben voorgelegd. 

 

De heer Christophe De Beukelaer antwoordt dat dit 

materies zijn waarvoor het gewest bevoegd is en dat andere 

aspecten op het niveau van de Gemeenschap worden 

besproken. 

III. Discussion des considérants et des tirets 

du dispositif 
 

III. Artikelsgewijze bespreking en 

stemmingen 
 

 

Le texte en lui-même ne suscitant aucun commentaire, le 

président décide de passer au vote sur l’ensemble de la 

proposition. 

 

 

 

Aangezien de tekst op zich geen commentaar uitlokt, 

beslist de voorzitter over te gaan tot de stemming over het 

geheel van het voorstel.  

 

IV. Vote sur l’ensemble de la proposition de 

résolution 

IV. Stemming over het voorstel van resolutie in zijn 

geheel 
 

La proposition de résolution dans son ensemble est rejetée 

par 10 voix contre 2 et 2 abstentions. 

 

 

Het voorstel van resolutie wordt in zijn geheel verworpen 

met 10 stemmen tegen 2, bij 2 onthoudingen. 

 

− Confiance est faite à la rapporteuse pour la rédaction du 

rapport. 

− Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur 

voor het opstellen van het verslag. 

 

La Rapporteuse Le Président 

 

De Rapporteur                                      De Voorzitter 

Nadia EL YOUSFI                       Rachid MADRANE Nadia EL YOUSFI                           Rachid MADRANE 


